
Protokół Nr XIX/12
Rady Miejskiej w Szydłowcu

z dnia 12 września 2012r.

Sesja odbyła się w sali  Szydłowieckiego Centrum Kultury i  Sportu– 
Zamek przy ul. gen. J. Sowińskiego 2. 
Na  sesji  obecnych  było  12  radnych.  Nieobecni  usprawiedliwieni:  radna 
Krystyna Bednarczyk, Dorota Jakubczyk, Irena Świątkiewicz-Woda
W  sesji  udział  wzięli  –  burmistrz  A.  Jarzyński,  zastępca  burmistrza 
K. Ziółkowski,  skarbnik  I.  Czarnota,  sekretarz  D.  Kubiś,  radca  prawny 
I. Zielezińska,  główny  specjalista  do  spraw  organizacyjno-prawnych 
i nadzoru  B.  Boruszewski,  sołtysi,  kierownicy  wydziałów  i  jednostek 
podlegających Gminie oraz osoby zaproszone

Ad.1.
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Artur Łyczek otworzył sesję, powitał 
zebranych i przewodniczył obradom.

Przewod.  obrad  stwierdził  prawomocność  obrad  na  podstawie  listy 
obecności.

Ad.2.
Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji:
1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr XVIII/12 z dnia 11 czerwca 2012 r.
4. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami.
5. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 

257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych.
6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji.
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Szydłowca za I półrocze 2012 

rok.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały Nr 69/XVII/07 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 
29  października  2007  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru 
południowo-zachodniej  części  miasta  Szydłowca,  uściśloną  uchwałą 
Nr 194/XL/09 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 2 lipca 2009 r.

b) uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
południowo-zachodniej części miasta Szydłowiec, część I.

c) prowadzenia  przez  Gminę  Szydłowiec  działalności  w  zakresie 
telekomunikacji,
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d) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikat  przy  sprzedaży  lokali 
mieszkalnych na rzecz ich najemców,

e) w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za 
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  przez  właścicieli 
nieruchomości na terenie gminy Szydłowiec,

f) ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele nie 
związane  z budową,  przebudową,  remontem,  utrzymaniem i  ochroną 
dróg,

g) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2012 – 2022,

h) zmiany w uchwale budżetowej na rok 2012,
i) zmiany uchwały Nr 106/XIX/96 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

28 maja 1996 r. w sprawie powołania jednostki budżetowej gminy pod 
nazwą „Administracja Oświaty” w Szydłowcu,

j) zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  pt.  Indywidualizacja  procesu 
nauczania uczniów klas I-III w gminie Szydłowiec, nr POKL.09.01.02-
14-082/12  współfinansowanego  przez  Unię  Europejską  w  ramach 
Europejskiego  Funduszu  Społecznego  z  Programu  Operacyjnego 
Kapitał Ludzki,

k) udzielenia  odpowiedzi  na  skargę  Pana  Ryszarda  Wójtowicza  na 
Dyrektora SZUK w Szydłowcu,

l) udzielenia  odpowiedzi  na  skargę  Wspólnoty  Mieszkaniowej  przy 
ul. Jachowskiego 14 w Szydłowcu na uchwałę Nr 101/XVI/12 Rady 
Miejskiej  w  Szydłowcu  do  Naczelnego  Sądu  Administracyjnego 
w Warszawie.

9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
11. Informacja  przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  pismach  i  wnioskach 

skierowanych  do  Rady  w okresie  między  sesjami  oraz  trybie  ich 
załatwienia. 

12. Sprawy różne.
13. Zamknięcie obrad.

Skarbnik I.  Czarnota  wniosła  o wprowadzenie do porządku obrad podjęcie 
uchwały w sprawie „emisji obligacji komunalnych”. 

Przewod.  obrad poddał  powyższy  wniosek  pod  głosowanie:  za  –  12 
głosów /jednogłośnie/
Następnie  zaproponował  wprowadzenie  jako  ppkt  a)  w  punkcie  -  Podjęcie 
uchwał.

Ponownie odczytał porządek do realizacji: 
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1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr XVIII/12 z dnia 11 czerwca 2012 r.
4. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami.
5. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie 

art. 257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych.
6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji.
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Szydłowca za I półrocze 2012 

roku.
8. Informacja  w  sprawie  naboru  kandydatów  na  rzeczoznawców  do 
szacowania zwierząt,  produktów pochodzenia zwierzęcego oraz sprzętu z 
terenu gminy Szydłowiec przy zwalczaniu chorób zakaźnych.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) emisji obligacji komunalnych,
b) zmiany  uchwały  Nr  69/XVII/07  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu 

z dnia  29  października  2007  r.  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  obszaru  południowo-zachodniej  części  miasta 
Szydłowca,  uściśloną  uchwałą  Nr  194/XL/09  Rady  Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 2 lipca 2009 r.

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
południowo-zachodniej części miasta Szydłowiec, część I.

d) prowadzenia  przez  Gminę  Szydłowiec  działalności  w  zakresie 
telekomunikacji,

e) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikat  przy  sprzedaży  lokali 
mieszkalnych na rzecz ich najemców,

f) w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za 
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  przez  właścicieli 
nieruchomości na terenie gminy Szydłowiec,

g) ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele 
nie  związane  z  budową,  przebudową,  remontem,  utrzymaniem 
i ochroną dróg,

h) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2012 – 2022,

i) zmiany w uchwale budżetowej na rok 2012,
j) zmiany  uchwały  Nr  106/XIX/96  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu 

z dnia 28 maja 1996 r. w sprawie powołania jednostki budżetowej 
gminy pod nazwą „Administracja Oświaty” w Szydłowcu,

k) zatwierdzenia do realizacji projektu pt. Indywidualizacja procesu 
nauczania  uczniów  klas  I-III  w  gminie  Szydłowiec, 
nr POKL.09.01.02-14-082/12  współfinansowanego  przez  Unię 
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Europejską  w  ramach  Europejskiego  Funduszu  Społecznego 
z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki,

l) udzielenia  odpowiedzi  na  skargę  Pana Ryszarda Wójtowicza  na 
Dyrektora SZUK w Szydłowcu,

m)udzielenia  odpowiedzi  na skargę  Wspólnoty  Mieszkaniowej  przy 
ul. Jachowskiego 14 w Szydłowcu na uchwałę Nr 101/XVI/12 Rady 
Miejskiej  w  Szydłowcu  do  Naczelnego  Sądu  Administracyjnego 
w Warszawie.

10.Interpelacje i zapytania radnych.
11.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
12.Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach 

skierowanych  do  Rady  w okresie  między  sesjami  oraz  trybie  ich 
załatwienia.

13.Sprawy różne.
14.Zamknięcie obrad.

Ad.3.
Przewod. obrad poinformował, że  protokół Nr XVIII/12 z dnia 11 czerwca 
2012 r.  był wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady 
Miejskiej  w obowiązującym terminie.  Nie zgłoszono uwag i  wniosków do 
protokołu wobec powyższego zaproponował przyjęcie go bez odczytania.

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XVIII/12 z dnia 11 
czerwca 2012 r. 
za –12 głosów. /jednogłośnie/

Ad.4.
Informację z prac burmistrza pomiędzy sesjami Rady Miejskiej  za okres  od 
dnia  11  czerwca  do  dnia  12  września  2012  roku  przedstawił  burmistrz 
Andrzej Jarzyński. 
Poinformował, że zostały wydane następujące zarządzenia:

1. Zarządzenie Nr 53/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 12 czerwca 2012 
roku w sprawie emisji obligacji komunalnych.

2. Zarządzenie Nr 54/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 20 czerwca 2012 
roku w sprawie upoważnienia do przeprowadzania kontroli prawidłowości 
wykorzystania  dotacji  przez  niepubliczne  przedszkole  działające  na 
terenie gminy Szydłowiec. 

3. Zarządzenie Nr 55/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 20 czerwca 2012 
roku  w  sprawie  ogłoszenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonych  do 
sprzedaży. 
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4. Zarządzenie Nr 56/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 20 czerwca 2012 
roku w sprawie przeznaczenia lokali mieszkalnych do sprzedaży na rzecz 
najemców  w  drodze  bezprzetragowej  oraz  ogłoszenia  wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży. 

5. Zarządzenie Nr 57/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 22 czerwca 2012 
roku  w  sprawie  ogłoszenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży. 

6. Zarządzenie Nr 58/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 22 czerwca 2012 
roku  w  sprawie  ogłoszenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży

7. Zarządzenie Nr 59/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 22 czerwca 2012 
roku w sprawie powołania Komisji w celu oceny ofert.

8. Zarządzenie Nr 60/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 29 czerwca 2012 
roku  w  sprawie  zmian  w  planie  dochodów  i  wydatków  budżetu  oraz 
planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej oraz w palnie 
finansowym wydatków majątkowych na rok 2012.

9. Zarządzenie Nr 61/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 5 lipca 2012 roku 
w sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży  położonej  w  Szydłowcu  przy  ul.  Północnej  oznaczonej 
numerami działek 757 i 758.

10. Zarządzenie Nr 62/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 5 lipca 2012 roku 
w sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży  położonej  w  Szydłowcu  przy  ul.  Moniuszki  oznaczonej 
numerami działek 4589/4, 4594/4 i 4703/4.

11. Zarządzenie Nr 63/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 5 lipca 2012 roku 
w sprawie  przeznaczenia  lokali  mieszkalnych  do  sprzedaży  na  rzecz 
najemców  w  drodze  bezprzetargowej  oraz  ogłoszenia  wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży.

12. Zarządzenie Nr 64/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 9 lipca 2012 roku 
w sprawie  powierzenia  stanowiska  Dyrektora  Przedszkola 
Samorządowego Nr 1 im. Tęczowego Misia w Szydłowcu.

13. Zarządzenie Nr 65/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 9 lipca  2012 roku 
w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Zespołu Szkól im. Biskupa 
Jana Chrapka w Majdowie.

14. Zarządzenie Nr 66/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 9 lipca 2012 roku 
w sprawie określenia terminu składania wniosków o przyznanie w roku 
szkolnym  2012/2013  pomocy  finansowej  uczniom  na  zakup 
podręczników.

15.  Zarządzenie Nr 67/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 9 lipca 2012 roku 
w sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży  położonej  w  Szydłowcu  przy  ul.  Metalowej  oznaczonej 
numerami działki 969/14.
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16. Zarządzenie Nr 68/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 11 lipca 2012 roku 
w sprawie przeprowadzenia treningu systemu wykrywania i alarmowania.

17. Zarządzenie Nr 69/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 11 lipca 2012 roku 
w sprawie  uchylenia  w  części  Zarządzenie  Nr  60/2012  Burmistrza 
Szydłowca  z  dnia  29  czerwca  2012  roku  w  sprawie  zmian  w  planie 
dochodów i wydatków budżetu oraz planie finansowym zadań z zakresu 
administracji  rządowej  oraz  w  palnie  finansowym  wydatków 
majątkowych na rok 2012.

18. Zarządzenie Nr 70/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 13 lipca 2012 roku 
w sprawie  uchwały  Nr  2/2012 ogólnego zebrania  członków Wspólnoty 
Gruntowej wsi Sadek z dnia 25 marca 2012 roku w sprawie przekazania 
działki nr 424.

19. Zarządzenie Nr 71/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 20 lipca 2012 roku 
w sprawie  powołania  komisji  egzaminacyjnych  dla  nauczycieli 
ubiegających  się  o  awans  zawodowy  na  stopień  nauczyciela 
mianowanego.

20. Zarządzenie Nr 72/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 24 lipca 2012 roku 
w sprawie  powołania  Zespołu  Roboczego  do  spraw wdrażania  nowego 
systemu gospodarki odpadami.

21. Zarządzenie Nr 73/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 27 lipca 2012 roku 
w sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży  położonej  w  Szydłowcu  przy  ul.  Kościuszki  oznaczonej 
numerami działek 970/3, 970/4 i 970/6.

22. Zarządzenie Nr 74/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 31 lipca 2012 roku 
w sprawie  przeznaczenia  lokali  mieszkalnych  do  sprzedaży  na  rzecz 
najemców  w  drodze  bezprzetargowej  oraz  ogłoszenia  wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży.

23. Zarządzenie Nr 75/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 31 lipca 2012 roku 
w sprawie  zmian  w planie  dochodów i  wydatków budżetu  oraz  planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2012.

24. Zarządzenie  Nr  76/2012 Burmistrza  Szydłowca z  dnia  2 sierpnia  2012 
roku  w  sprawie  ogłoszenia  przetargu  ustnego  nieograniczonego  na 
sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Szydłowiec  oraz 
powołania komisji przetargowej.

25. Zarządzenie  Nr  77/2012 Burmistrza  Szydłowca z  dnia  6 sierpnia  2012 
roku  w  sprawie  ogłoszenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży.

26. Zarządzenie Nr 78/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 14 sierpnia 2012 
roku w sprawie zmiany Zarządzenia Nr 104 Burmistrza Szydłowca z dnia 
24  października  2010  roku  w  sprawie  wprowadzenia  planu  kont  dla 
Gminy  Szydłowiec  i  Urzędu  Miejskiego  w  Szydłowcu  oraz  ustaleń 
dotyczących  polityki  rachunkowości  w  gminnych  jednostkach 
budżetowych i samorządowym zakładzie budżetowym.
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27. Zarządzenie Nr 79/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 14 sierpnia 2012 
roku  w  sprawie  zmian  w  planie  dochodów  i  wydatków  budżetu  oraz 
planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2012.

28. Zarządzenie Nr 80/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 18 sierpnia 2012 
roku w sprawie ogłoszenia przetargu na zbycie nieruchomości gruntowej 
przeznaczonej  pod  usługi  komercyjne,  położonej  w  Szydłowcu  przy 
ul. Staszica i powołania komisji przetargowej.

29. Zarządzenie Nr 81/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 22 sierpnia 2012 
roku  w  sprawie  powołania  komisji  przetargowej  do  przygotowania 
i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 
„Budowę  drogi  dojazdowej  do  pól  w miejscowości  Zdziechów Gmina 
Szydłowiec.

30. Zarządzenie Nr 82/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 23 sierpnia 2012 
roku w sprawie ogłoszenia przetargu na zbycie nieruchomości gruntowej 
przeznaczonej  pod  usługi,  obiekty  produkcyjne  oraz  zieleń,  położonej 
w Szydłowcu przy ul. Północnej i powołania komisji przetargowej.

31. Zarządzenie Nr 83/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 23 sierpnia 2012 
roku w sprawie ogłoszenia przetargu na zbycie nieruchomości gruntowej, 
położonej  w  Szydłowcu  przy  ul.  Moniuszki  i  powołania  komisji 
przetargowej.

32. Zarządzenie Nr 84/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 27 sierpnia 2012 
roku w sprawie przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Gminy  Szydłowiec,  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy finansowej 
oraz przebiegu realizacji wykonania planu finansowego instytucji kultury 
za I półrocze 2012 roku.

33. Zarządzenie Nr 85/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 27 sierpnia 2012 
roku  w  sprawie  powołania  komisji  przetargowej  do  przygotowania 
i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 
„Budowę kanalizacji sanitarnej na osiedlu Podzamcze.

34. Zarządzenie Nr 86/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 28 sierpnia 2012 
roku w sprawie powołania Komisji w celu przekazania majątku Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Sadku.

35. Zarządzenie Nr 87/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 28 sierpnia 2012 
roku w sprawie powołania Komisji w celu przekazania majątku Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Zdziechowie.

36. Zarządzenie Nr 88/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 28 sierpnia 2012 
roku w sprawie powołania Komisji w celu przekazania majątku Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Wysocku.

37. Zarządzenie Nr 89/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 28 sierpnia 2012 
roku  w  sprawie  wprowadzenia  Kodeksu  Etyki  pracowników 
samorządowych Urzędu Miejskiego w Szydłowcu.

38. Zarządzenie Nr 90/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 31 sierpnia 2012 
roku  w  sprawie  zatwierdzenia  uchwały  Nr  1/2012  ogólnego  zebrania 

7



członków wspólnoty Gruntowej wsi  Sadek z dnia 25 marca 2012 roku 
w sprawie  użyczenia  Gminie  Szydłowiec  działki  nr  425 o  powierzchni 
0,57 ha.

39. Zarządzenie Nr 91/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 31 sierpnia 2012 
roku  w  sprawie  zatwierdzenia  uchwały  Nr  2/2012  ogólnego  zebrania 
członków wspólnoty  Gruntowej  wsi  sadek z  dnia  25 marca  2012 roku 
w sprawie  użyczenia  Gminie  Szydłowiec  działki  nr  424 o  powierzchni 
0,04 ha.

40. Zarządzenie Nr 92/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 31 sierpnia 2012 
roku  w  sprawie  zmian  w  planie  dochodów  i  wydatków  budżetu  oraz 
planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2012.

41. Zarządzenie Nr 93/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 6 września 2012 
roku  w  sprawie  powołania  Komisji  przetargowej  do  przygotowania 
i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 
świadczenie  usługi  edukacyjnej  w projekcie  o  tytule  „Indywidualizacja 
procesu  nauczania  uczniów  klas  I-III  w  gminie  Szydłowiec” 
współfinansowanego  przez  Unię  Europejską  ze  środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego w ramach  Priorytetu IX.  Rozwój  wykształcenia 
i kompetencji  w  regionach,  9.1.  Wyrównywanie  szans  edukacyjnych 
i zapewnienie  wysokiej  jakości  usług  edukacyjnych  świadczonych 
w systemie oświaty, 9.1.2. Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów 
z grup  o  utrudnionym  dostępie  do  edukacji  oraz  zmniejszenie  różnic 
w jakości usług edukacyjnych.

Burmistrz  skierował  do  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu  następujące 
projekty uchwał:
1. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  69/XVII/07  Rady 

Miejskiej  w  Szydłowcu  z  dnia  29  października  2007  roku  w  sprawie 
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  obszaru  południowo  –  zachodniej  części  miasta 
Szydłowca,  uściśloną  uchwałą  Nr  194/  XL/09  Rady  Miejskiej  z  dnia 
2 lipca 2009 roku.

2. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego południowo – zachodniej części miasta 
Szydłowiec, część I,

3. Projekt  uchwały  w  sprawie  prowadzenia  przez  Gminę  Szydłowiec 
działalności w zakresie telekomunikacji,

4. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy 
sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz ich najemców,

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania 
opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  przez  właścicieli 
nieruchomości na terenie gminy Szydłowiec,
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6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 
gminnych  na  cele  nie  związane  z  budową,  przebudową,  remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg,

7. Projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2012 – 2022,

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na rok 2012,
9. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  106/XIX/96  Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 maja 1996 roku w sprawie powołania 
jednostki  budżetowej  gminy  pod  nazwą  „Administracja  Oświaty” 
w Szydłowcu,

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  pt. 
Indywidualizacja  procesu  nauczania  uczniów  klas  I-III  w  gminie 
Szydłowiec,  nr  PKOL.09.01.02.14-082/12  współfinansowanego  przez 
Unię  Europejską  w  ramach  Europejskiego  Funduszu  Społecznego 
z Programu Operacyjnego kapitał Lidzki,

11. Projekt uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie udzielenia 
odpowiedzi  na skargę  pana  Ryszarda  Wójtowicza  na  Dyrektora  SZUK 
w Szydłowcu,

12. Projekt uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie udzielenia 
odpowiedzi na skargę Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Jachowskiego 
14 w Szydłowcu na uchwałę Nr 101/XVI/12 Rady Miejskiej w Szydłowcu 
do Naczelnego Sądu Administracyjnego.

Ponadto Burmistrz:
- Przekazał do Rady Miejskiej w Szydłowcu sprawozdanie z działalności 

Burmistrza Szydłowca za I półrocze 2012 roku.
- udzielał odpowiedzi na interpelacje radnych oraz wnioski komisji stałych 

Rady Miejskiej w Szydłowcu.

W związku z rozpoczynającym się nowym rokiem szkolnym podziękował 
dyr. Adm. Oświaty, wszystkim dyrektorom szkół, placówek przedszkolnych, 
wszystkim rodzicom,  radnym  –  wszystkim,  którzy  zaangażowali  się  przy 
pracach poprawiających wygląd, estetykę i bezpieczeństwo szkół. Szczególne 
podziękowania  złożył  osobom pracującym przy  nowo powstałej  placówce 
w Zdziechowie, której zmieniony wygląd wszyscy podziwiali. Podziękował 
za to wiceprzewod. L. Jakubowskiemu, rodzicom, dyr. E. Świercz, służbom 
komunalnym dyr. T. Świerczowi i naczel. K. Piotrowskiemu oraz prezesom 
spółek z o.o.

Wrzesień to miesiąc udziału w uroczystościach ważnych dla zachowania 
pamięci o naszej historii i o ludziach, którzy ją kształtowali. Podziękował za 
liczny udział w uroczystościach patriotycznych obchodzonych w Szydłowcu:
- 1 września w związku z 73. rocznicą wybuchu II Wojny Światowej. 
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-  7  i  8  września  za  oddanie  hołdu  128  żołnierzom  Korpusu  Ochrony 
Pogranicza z 36. Dywizji Piechoty Wojska Polskiego, poległym w bitwie pod 
wsią Barak.
-  27  września  w  związku  z  73.  rocznicą  powstania  Polskiego  Państwa 
Podziemnego. 
Serdecznie  podziękował  dyr.  M.  Michajłow z  Zespołu  Szkół  im.  KOP za 
przygotowanie  niezwykle  pięknej  oprawy  artystycznej  tej  uroczystości. 
Podziękował  wszystkim  uczestnikom  za  godne  uczczenie  obchodów 
i przekazywanie patriotycznych wartości młodemu pokoleniu.

Poinformował,  że w piątek odbył się wstępny odbiór konserwatorski 
ratusza.  Podziękował  służbom  pracującym  w  UM,  z-cy  burmistrza 
K. Ziółkowskiemu  i  naczel.  U.  Grzmil  i  wszystkim zaangażowanym w tą 
inwestycję. Stwierdził, że już niedługo dojdzie do uroczystego przekazania 
i odbioru tego obiektu.

Jubileuszowe  Wieńcowanie  Szydłowieckie  w  tym  roku  odbyło  się 
w Zdziechowie.  Podziękował  mieszkańcom  sołectw  Zdziechów  i  Chustki, 
sołtysom, prezesom spółek, służbom komunalnym oraz pracownikom Urzędu 
Miejskiego  w  tym  Straży  Miejskiej  i  SCKiS  „Zamek”  za  pracę  przy 
zorganizowaniu dożynek. Szczególne podziękowanie złożył dyr. E. Świercz, 
radnemu  L. Jakubowskiemu  i  zespołowi  pań  sołtysów  na  czele  z  Haliną 
Zawadzką i Bogumiłą Grzyb. Następnie wyróżnionym wręczył dyplomy.

Ad.5.
Skarbnik Gminy I.  Czarnota poinformowała,  że  w trybie  art.  257 pkt  1 
ustawy o finansach publicznych pomiędzy sesjami, tj. od dnia 11 czerwca do 
12 września  2012 r.  wprowadzone zostały  następujące  zmiany  w budżecie 
gminy Szydłowiec na 2012r.:

Zarządzeniem  Nr  60/2012  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  29  czerwca 
2012r. dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:

1. W rozdziale 85213 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 71 z dnia 25 
czerwca 2012r – zwiększenie planu dochodów o kwotę 10 600 zł – na 
pokrycie  niedoboru  środków  finansowych  na  opłacanie  składek  na 
ubezpieczenie  zdrowotne  za  osoby  pobierające  świadczenia 
pielęgnacyjne.

2. W rozdziale 85295 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 102 z dnia 20 
czerwca 2012r – zwiększenie planu dochodów o kwotę 15 600 zł – na 
pomoc  finansową  realizowaną  na  podstawie  rządowego  programu 
wspierania niektórych osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne.
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3. W rozdziale 85295 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 50 z dnia 30 
maja  2012r  –  zwiększenie  planu  dochodów  o  kwotę  25  000  zł  –  na 
dofinansowanie  realizacji  programu  „Pomoc  państwa  w zakresie 
dożywiania”.

Zwiększenie o kwotę 51 200 zł.

Zarządzeniem Nr 75/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 31 lipca 2012r. 
dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:

1. W rozdziale 85295 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 77 z dnia 27 
czerwca 2012r. zmniejszenie planu dochodów  o kwotę 300 zł – na pomoc 
finansową  realizowaną  na  podstawie  rządowego  programu  wspierania 
niektórych osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne.

2. W rozdziale 85415 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 119 z dnia 09 
lipca  2012r.  zwiększenie  planu  dochodów  o  kwotę  58  600  zł  –  na 
dofinansowanie  zakupu  dla  uczniów  w  ramach  programu  pomocy 
uczniom w 2012r. – „Wyprawka szkolna”

3. W rozdziale 85295 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 100 z dnia 11 
lipca 2012r.  zwiększenie  planu dochodów o kwotę 100 zł  – na pomoc 
finansową  realizowaną  na  podstawie  rządowego  programu  wspierania 
niektórych osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne.

Zwiększenie o kwotę 58 400 zł.

Zarządzeniem  Nr  79/2012  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  14  sierpnia 
2012r. dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:

1. W rozdziale 85295 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 100 z dnia 11 
lipca 2012r. i Nr 142 z dnia 30 lipca 2012r. zwiększenie planu dochodów 
o kwotę 20 500 zł (100 + 20 400) – na pomoc finansową realizowaną na 
podstawie rządowego programu wspierania niektórych osób pobierających 
świadczenia pielęgnacyjne.

2. W rozdziale 85295 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 143 z dnia 30 
lipca  2012r.  zwiększenie  planu  dochodów  o  kwotę  80  000  zł  –  na 
dofinansowanie  realizacji  programu  „Pomoc  państwa  w zakresie 
dożywiania”.

3. W rozdziale 85206 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 144 z dnia 30 
lipca  2012r.  zwiększenie  planu  dochodów  o  kwotę  8  287  zł  –  na 
dofinansowanie zadań własnych gminy w ramach resortowego programu 
wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej na rok 2012.

Zwiększenie o kwotę 108 787 zł.
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Zarządzeniem  Nr  92/2012  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  31  sierpnia 
2012r. dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:
1. W rozdziale 85214 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 150 z dnia 21 

sierpnia  2012r  –  zwiększenie  planu  dochodów  o  kwotę  31  000  zł  – 
dofinansowanie  wypłat  zasiłków  okresowych  w części  gwarantowanej 
z budżetu państwa.

2. W rozdziale 85228 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 143 z dnia 27 
sierpnia  2012r.  –  zwiększenie  planu  dochodów  o  kwotę  2  000  zł  – 
pokrycie niedoboru środków finansowych na opłacenie zasiłków stałych.

3. W rozdziale 85213 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 153 z dnia 30 
sierpnia  2012r.  –  zwiększenie  planu  dochodów  o  kwotę  11  400  zł  – 
pokrycie niedoboru środków finansowych na opłacenie zasiłków stałych.

4. W rozdziale 85195 – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 150 z dnia 29 
sierpnia  2012r.  –  zwiększenie  planu  dochodów  o  kwotę  350  zł  –  na 
finansowanie  zadania  w  związku  z  wydanymi  decyzjami  w  sprawach 
świadczeniobiorców  innych  niż  ubezpieczeni  spełniający  kryterium 
dochodowe.

Zwiększenie o kwotę 44 750 zł.

Ogółem zwiększenia  dochodów w okresie  od 11 czerwca 2012r.  do 12 
września 2012r. to kwota 263 137 zł.

Ad.6.
Zastępca  burmistrza  K.  Ziółkowski  przedstawił informację  z  realizacji 
uchwał  podjętych  na  ostatniej  sesji.  Poinformował,  że  na  ostatniej  sesji 
w dniu 11 czerwca br. Rada podjęła uchwałę Nr 110/XVIII/12 – jest w trakcie 
realizacji, Nr 111/XVIII/12 – jest zrealizowana, Nr 112 - jest zrealizowana, 
Nr 113 - jest zrealizowana, Nr 114 - jest w trakcie realizacji, Nr 115- jest 
w trakcie realizacji, Nr 116 - jest w trakcie realizacji, Nr 117 - jest w trakcie 
realizacji, Nr 118 - jest w trakcie realizacji.

Ad.7.
Burmistrz A. Jarzyński działając w oparciu o  § 33 ust.  3 Statutu Gminy 
Szydłowiec,  stanowiącego  załącznik  do  uchwały  Nr  112/XXIV/08  Rady 
Miejskiej z dnia 30 maja 2008 roku przedłożył sprawozdanie z działalności 
Burmistrza Szydłowca za I półrocze 2012 rok, zawierające:

1. Wykaz uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych w I półroczu 
2012 roku - załącznik Nr 1,

2. Wykaz  zarządzeń  Burmistrza  Szydłowca w wydanych w I  półroczu 
2012 roku- załącznik Nr 2,
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3. Informację  o  rozstrzygnięciach  organów  nadzoru  w  odniesieniu  do 
uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych w I półroczu 2012 roku 
- załącznik Nr 3,

4. Informację  o  orzeczeniach  sądów  w sprawach  z  powództwa  gminy 
i z powództwa  innych  podmiotów  przeciwko  organom  gminy 
z I półrocza 2012 r.- załącznik Nr 4,

5. Informację o orzeczeniach Samorządowego Kolegium Odwoławczego 
i Naczelnego  Sądu  Administracyjnego,  dotyczących  organów  gminy 
-załącznik w I półroczu 2012 r. – załącznik Nr 5.
/sprawozdanie w zał. do prot./

Ad.8.
Naczel,  K.  Piotrowski  poinformował,  że  zmieniło  się  rozporządzenie 
Ministra  Rolnictwa  i  Rozwoju  Wsi  i  na  wniosek  Powiatowego  Lekarza 
Weterynarii  Burmistrz  musi  wyznaczyć,  co  najmniej  dwie  osoby,  jako 
rzeczoznawców do szacowania zwierząt, produktów zwierzęcych oraz sprzętu 
z terenu gminy Szydłowiec.
Do chwili obecnej takimi osobami działającymi pod starym rozporządzeniem 
byli  pan St.  Głowacz z  Zastronia  i  p.  Jan  Nowak z  Korzyc.  Są to  osoby 
starsze i już nie chcą brać udziału ocenach szacowania szkód. I stąd burmistrz 
jest  zobowiązany  do  wytypowania  dwóch  nowych  osób,  które  w  imieniu 
mieszkańców  szacowałyby  razem  z  Lekarzem  Weterynarii  szkody. 
Informacja  pisemna  została  rozdana  radnym  i  sołtysom  w  celu 
rozpropagowania tego tematu wśród rolników, aby zgłaszali  się ewentualni 
chętni.

Ad.9a.
Projekt  uchwały w sprawie emisji  obligacji  komunalnych przedstawiła 
skarbnik I. Czarnota

W  uzasadnieniu  poinformowała,  że  podjęta  na  2012  r.  uchwała 
budżetowa  gminy  Szydłowiec  przewiduje  sfinansowanie  deficytu  budżetu 
poprzez wyemitowanie obligacji komunalnych w kwocie 4.590.000 zł.
Przedstawiony  projekt  uchwały  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych 
precyzuje natomiast sposób emisji oraz sposób i terminy wykupu obligacji.

Opinie komisji:
Komisja Budżetu- zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie
Komisja Infrastruktury - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Edukacji – zapoznała się z projektem uchwały
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z projektem
Komisja Statutowa – nie pracowała nad tym projektem
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.9b.
Projektant  Marian  Reterski odczytał  proj.  uchwały  w  sprawie zmiany 
uchwały Nr 69/XVII/07 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 29 października 
2007  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  południowo-zachodniej  części 
miasta  Szydłowca,  uściśloną  uchwałą  Nr  194/XL/09  Rady  Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 2 lipca 2009 r.

Na  podstawie  uchwały  Nr  69/XVII/07  Rady  Miasta  w  Szydłowcu 
z dnia 29 października 2007 r.,  uściśloną następnie  uchwałą nr  194/XL/09 
Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu  z  dnia  2  lipca  2009  r.  korygującą  granice 
obszaru  opracowania,  sporządzono  projekt  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  południowo-  zachodniej  części 
miasta Szydłowca.

Zgodnie z wymaganiami wynikającymi z art 17 ustawy z dnia 27 marca 
2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2012 
r.,  poz.  647)  projekt  planu  został  poddany  procedurze  opiniowania 
i uzgodnień a następnie został wyłożony do publicznego wglądu. W trakcie 
wyłożenia  zgłoszone zostały  uwagi  dotyczące  zmian  do zaproponowanego 
w planie  układu  komunikacyjnego  oraz  funkcjonalno-  przestrzennego  na 
niektórych terenach

W  wyniku  przeprowadzonej  analizy  uznano,  że  część  zgłoszonych 
uwag  może  być  uwzględniona.  Wymagać  to  będzie  wprowadzenia  zmian 
w układzie  funkcjonalno-  przestrzennym  i komunikacyjnym  na  części 
terenów. 

W  celu  usprawnienia  dalszego  procedowania  prac  nad  planem 
proponuje  się  wydzielenie  tych  terenów  z  obszaru  objętego  niniejszym 
planem i  poddanie  ich  odrębnemu  procedowaniu.  Takie  rozwiązanie  daje 
możliwość  uchwalenia  w  pierwszej  kolejności  planu  miejscowego  dla 
zdecydowanej większości obszaru objętego pierwotnym zakresem uchwały. 

Za  takim  rozwiązaniem  przemawiają  również  względy  gospodarcze 
samorządu jak również dobro lokalnej społeczności, w interesie których leży 
uchwalenie projektowanego planu miejscowego. W przypadku nie przyjęcia 
proponowanego  uchwałą  rozwiązania,  procedura  sporządzania  planu 
miejscowego  uległa  by  znacznemu  wydłużeniu,  co  w  konsekwencji 
opóźniłoby proces inwestowania w granicach obszaru objętego planem. 

Biorąc  powyższe  pod  uwagę  proponuje  się  uchwalanie  planu 
miejscowego w pięciu częściach:
1. część  I  stanowiąca  obszar  określony  w  granicach  zgodnych 

z załącznikiem  graficznym  do  uchwały  nr  194/XL/09  Rady  Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 2 lipca 2009 r. z wyłączeniem części II, III, IV i V 
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obejmujący zdecydowaną większość obszaru objętego planem, 
2. część  II,  stanowiąca  obszar  położony  w  rejonie  ulic  Sowińskiego, 

Narutowicza oraz projektowanej zachodniej obwodnicy miasta,
3. część  III,  stanowiąca  obszar  położony  w  rejonie  ulic  Narutowicza, 

Partyzantów, Folwarcznej i Małej. 
4. część  IV,  stanowiąca  obszar  położony  kolejno  rejonie  ulic  Kamiennej 

i Folwarcznej  obejmujący  działki  nr  4799,  4354,  4362,  4363/1,  4452, 
4453, 4454, 4455, 4456

5.  część  V,  stanowiąca  obszar  położony  w  południowej  części  miasta 
Szydłowca  przy  ul.  Kościuszki  obejmujący  działki:  1850,  1851,  1852, 
1853, 1854, 1855/2, 1855/1, 1856, 1857/1, 1857/2, 1857/3, 1858, 1859 
oraz 1860.

Należy  również  zaznaczyć,  iż  sporządzanie  oraz  uchwalanie  planu 
miejscowego  w  częściach  nie  będzie  wywierać  negatywnego  wpływu  na 
spójność rozwiązań przestrzennych dla tego terenu bowiem projekt planu był 
sporządzony  oraz  uzgadniany  w  jednolitej  formie.  Proces  podziału 
opracowania polegać będzie jedynie na wydzielenie z tekstu i rysunku planu 
ustaleń dla terenów znajdujących się w części II, III, IV i V gdyż te tereny 
będą poddane dalszej procedurze planistycznej. 

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury – przewod. Komisji odczytał wniosek, który został 
wypracowany na posiedz. Komisji.

Komisja  wnioskuje  o  wyłączenie  z  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  południowo-zachodniej  części  miasta  działki  nr  3271/1 
należącej do Pana Macieja Matyszczaka i zmianę przeznaczenia części 
działki  z terenów rolnych oznaczone symbolem R na tereny zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej oznaczone symbolem MN.

Komisja Budżetu- zapoznała się z projektem uchwały
Komisja Edukacji – zapoznała się z projektem uchwały
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z projektem

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek Komisji Infrastruktury:
głosowanie: za- 12 głosów/jednogłośnie/

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały poszerzonej o przyjęty 
wniosek.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/
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Z-ca burmistrza K. Ziółkowski w związku z tym, że Rada Miejska przyjęła 
wniosek  poszerzony  o  pkt  6  wyłączeń  a  wyłączenia  te  będą  wymagały 
poprawek w tekście jak również w części graficznej następnej uchwały, która 
jest  uchwaleniem planu miejscowego południowo-zachodniej  części  miasta 
w imieniu Burmistrza zaproponował zdjęcie z porządku obrad punktu 9c.

Przewod.  obrad poddał  pod  głosowanie  wniosek  burmistrza 
K. Ziółkowskiego
głosowanie: za- 12 głosów/jednogłośnie/

Przewod. obrad ogłosił 10 min. przerwę w obradach.

Ad.9d.
Insp.  ds.  informatyki  Robert  Kamienik  przedstawił  projekt  uchwały 
w sprawie  prowadzenia  przez  Gminę  Szydłowiec  działalności  w  zakresie 
telekomunikacji oraz uzasadnienie.

„Gmina Szydłowiec realizuje projekt pt.: „Równe sz@nse na starcie na 
starcie  przeciwdziałanie  wykluczeniu  cyfrowemu  w  Szydłowcu”, 
współfinansowanego  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju 
Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka, 
Działania 8.3 Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu –e-Inclusion, który 
zakłada pomoc osobom wykluczonym cyfrowo. Celem głównym projektu jest 
stworzenie możliwości dostępu do internetu dla osób wykluczonych cyfrowo 
ze względu na niepełnosprawność w stopniu znacznym lub umiarkowany lub 
z orzeczeniem równoważnym oraz  dla  dzieci  i  młodzieży  uprawnionej  do 
uzyskania stypendium socjalnego pochodzących z rodzin w trudnej sytuacji 
materialnej.  Dostęp  do  internetu  pozwoli  im  na  przełamanie  mentalnych 
barier i ograniczeń do korzystania z tego co do tej pory było obce i nieznane, 
a  także  przyczyni  się  do  wykorzystania  zasobów  cyfrowych  w  życiu 
prywatnym  i publicznym  zarówno  samych  uczestników  projektu  jak  też 
pozostałych osób zamieszkujących we wspólnym gospodarstwie domowym.

Grupę docelową w projekcie  stanowi 40 gospodarstw,  w których są 
uczniowie  szkół  podstawowych  i  gimnazjum,  które  uprawnione  są  do 
otrzymania stypendium socjalnego. 

Zgodnie z art. 3 ust. 1 ustawy z dnia 7 maja 2010 roku o wspieraniu 
rozwoju  usług  i  sieci  telekomunikacyjnych  (Dz.  U.  Nr  106,  poz.  675) 
jednostka  samorządu  terytorialnego  może  w celu  zaspokajania  potrzeb 
wspólnoty samorządowej: 
1. budować  lub  eksploatować  infrastrukturę  telekomunikacyjną  i  sieci 

telekomunikacyjne  oraz  nabywać  prawa  do  infrastruktury 
telekomunikacyjnej i sieci telekomunikacyjnych,

2. dostarczać  sieci  telekomunikacyjne  lub  zapewniać  dostęp  do 
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infrastruktury telekomunikacyjnej,
3. świadczyć,  z  wykorzystaniem  posiadanej  infrastruktury 

telekomunikacyjnej i sieci telekomunikacyjnych, usług na rzecz:
a) przedsiębiorców telekomunikacyjnych,
b) podmiotów, o których mowa w art. 4 pkt 1, 2, 4, 5 i 8 ustawy z dnia 16 

lipca 2004 roku – Prawo telekomunikacyjne,
c) użytkowników końcowych – w zakresie i na warunkach określonych 

w art. 6 i 7.
Zgodnie z art. 3 ust. 5 w/w ustawy jednostka samorządu terytorialnego 

wykonuje działalność, o której mowa w ust. 1, na podstawie uchwały organu 
terytorialnego.
Zgodnie  ze  stanowiskiem Prezesa  UKE z  dnia  22  sierpnia  2011  r.  każda 
gmina, która realizuje projekt współfinansowany z Europejskiego Funduszu 
Rozwoju  Regionalnego  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Innowacyjna 
Gospodarka, z Działania 8.3 Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – 
e-Inclusion  jest  zobowiązana  do  wystąpienia  do  Prezesa  UKE o  wydanie 
zgody na świadczenie usług dostępu do Internetu w ramach projektu unijnego 
dla docelowej grupy beneficjentów.

Mając na uwadze art. 7 ust. 1 ww. ustawy do uzyskania zgody Prezesa 
UKE niezbędne  jest  złożenie  wniosku o wyrażenie  zgody,  obligatoryjnym 
załącznikiem do wniosku jest uchwała organu terytorialnego.

Niniejsza uchwała określa ogólne warunki podejmowania przez Gminę 
działalności  w  zakresie  telekomunikacji  i  stanie  się  podstawą  dla  tej 
działalności  zarówno w ramach realizowanych przedsięwzięć,  jak i  innych 
projektów  obejmujących  działalność  w  zakresie  telekomunikacji, 
realizowanych w przyszłości. Uchwała nie powoduje skutków finansowych.”

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Budżetu- zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie
Komisja Edukacji – zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z projektem
Komisja Statutowa – zapoznała się z projektem

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.9e.
Dyr.  SZUK  Tadeusz  Świercz  przedstawił  proj.  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikat przy sprzedaży lokali mieszkalnych 
na rzecz ich najemców oraz uzasadnienie.
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Przypomniał,  że  Rada podjęła  taką uchwałę w dniu 27 października 
2011 r. i w załączniku do tej uchwały były wnioski 63 osób, na które Rada 
zgodziła się. Na dzień dzisiejszy treść uchwały jest taka sama tylko zmienia 
się załącznik, bo figuruje 29 osób.

„Zgodnie z przyjętą w wyroku Naczelnego Sądu Administracyjnego, 
sygn.  I  OSK  1747/06  wykładnią  przepisu  art.  68  ustawy  o  gospodarce 
nieruchomościami,  uchwała wyrażająca zgodę na udzielenie  bonifikaty  nie 
jest aktem prawa miejscowego o charakterze generalnym, więc bez określenia 
indywidualnie  oznaczonego  adresata  uchwały  nie  może  ona  wywołać 
skutków  przewidzianych  w  uchwale.  Zatem  udzielenie  przez  Burmistrza 
bonifikaty,  bez  uprzedniej  indywidualnej  zgody  Rady,  nie  miałoby 
umocowania w prawie.
Wskazane  w  niniejszej  uchwale  lokale  mieszkalne  przygotowane  są  do 
sprzedaży bezprzetragowej na rzecz ich najemców.
Najemcy  poszczególnych  lokali  zajmują  je  na  podstawie  umów  najmu 
(decyzji)  zawartych  na  czas  nieokreślony,  co  uprawnia  ich  do  nabycia 
zajmowanych lokali w trybie bezprzetargowym. 
Wszyscy  najemcy  lokali  mieszkalnych  zostali  pisemnie  powiadomieni 
o terminie  do składania wniosków w sprawie nabycia lokali  mieszkalnych. 
Najemcy  lokali  mieszkalnych  wskazanych  w  niniejszej  uchwale,  złożyli 
wnioski i są zainteresowani wykupem mieszkań komunalnych. 
Wychodząc  naprzeciw  oczekiwaniom najemców  w/w lokali  proponuje  się 
bonifikatę w wysokości 98%. 
Tak wysoka bonifikata zachęci najemców do wykupu lokali, w konsekwencji 
czego  nastąpi  przejęcie  w  większości  lub  w  całości  budynków  przez 
Wspólnoty  Mieszkaniowe,  tym  samym  zmniejszy  się  procentowy  udział 
gminy  w  częściach  wspólnych  budynku.  Wiąże  się  to  ze  zmniejszeniem 
partycypacji  gminy  w kosztach  utrzymania  budynku.  Ponadto  przekazanie 
własności osobom fizycznym powoduje, iż osoby te bardziej dbają o swoje 
budynki i otoczenie.
Wobec powyższego wniósł projekt uchwały pod obrady Rady w celu jego 
uchwalenia.”

Dodał, że ta bonifikata, którą radni udzielą lub nie zgodnie z ustawą jest 
zwrotna w okresie  5 lat.  W dwóch przypadkach ta  bonifikata  nie  podlega 
zwrotowi:
1. kiedy  nabywca  mieszkania  sprzedaje  bądź  daruje  mieszkanie  osobom 

bliskim,
2. gdy w ciągu 1 roku osoba ta nabędzie mieszkanie a środki przeznaczone 

na to nowe mieszkanie przeznaczy z tego właśnie zakupu. 
W tych dwóch przypadkach bonifikata jest niezwracalna. Natomiast w innych 
przypadkach jest zwracana w sposób proporcjonalny tzn. gdyby ktoś sprzedał 
mieszkanie np. po 3 latach to proporcjonalnie zwraca tą bonifikatę. 
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Rada  staje  przed  poważnym  problemem  czy  kontynuować  bonus,  jaki 
udzieliła  mieszkańcom  wcześniejszą  uchwałą  czy  ewentualnie  w  dniu  30 
września zakończyć to stwierdził  burmistrz A. Jarzyński. Różne są opinie 
radnych  –  jedni  są  za  kontynuacją,  drudzy  są  przeciwni.  Trzeba  się 
zastanowić  jak to  będzie  wyglądało.  Czy będzie  zachowana wiarygodność 
wobec osób, z którymi  prowadzone były rozmowy i w załączniku do proj. 
uchwały są podane ich konkretne adresy. Na podstawie poprzedniej uchwały 
mieszkańcy  sądzili,  że  będzie  zachowana  ciągłość  realizacji  tej  uchwały. 
Stwierdził, iż jest za tym i zwrócił się do radnych żeby jednak tą dzisiejszą 
uchwałę  podjęli  aczkolwiek  każdy  może  mieć  różny  do  tego  stosunek. 
Podkreślił,  że  w  tej  chwili  nie  ma  przymusu  wykupienia  mieszkania 
a uchwała  Rady  Miejskiej  daje  tylko  szansę.  Natomiast  z  drugiej  strony 
znając problemy, jakie ma Gmina z mieszkańcami którzy nie płacą czynszu, 
to w ten sposób zobowiąże się tych ludzi żeby po wykupie posiadając akt 
notarialny wzięli na siebie odpowiedzialność.
W związku z powyższym dzisiaj, kiedy radni będą podejmowali tą uchwałę 
byłby  za  tym,  aby  to  była  ostatnia  uchwała  w tej  materii,  ale  podjęta  ze 
skutkiem pozytywnym.  Żeby  wszyscy  zachowali  autorytet  i  wiarygodność 
wobec pewnych deklaracji i rozmów, które były prowadzone. 
Zwrócił się o wzięcie tego głosu pod rozwagę.

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury - ww. projekt uchwały zaopiniowała negatywnie.
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała negatywnie.
Komisja Edukacji –powyższy projekt uchwały zaopiniowała negatywnie.
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z projektem uchwały.
Komisja Statutowa – zapoznała się z projektem uchwały 

Przewod. obrad ogłosił dyskusję.

Radny  M.  Plewa przedstawił  argumenty,  które  przemawiałyby  za 
odrzuceniem tego proj. uchwały.
Jest  to niegospodarność - zbywanie majątku Gminy. Trzeba uznać za błąd 
przekazywanie  tych  mieszkań  za  niewielką  kwotę.  Efekt  z  poprzedniej 
uchwały jest żaden. Można powiedzieć, że Rada rozdała mieszkania. Nadal 
długi  wobec  Wspólnot  zostały  i  trzeba  je  spłacać.  Ludzie  z  wyrokami, 
wieloosobowe rodziny czekają na mieszkania socjalne. To też obciąża Gminę 
koniecznością płacenia odszkodowań za brak mieszkań socjalnych. 
Gdyby te mieszkania zostały sprzedane nie za 2% a za 10% wartości tak jak 
obowiązują przepisy ustawy byłyby odpowiednio wyższe środki dla Gminy 
a jednocześnie  nie  są  tak  wysokie  żeby  tym,  którym  zależy  na  wykupie 
mieszkania nie było ich stać.
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Natomiast  za  2%  to  może  być  tak,  że  ktoś  spłaci  swoja  zaległość, 
zapożyczając się, wpłaci te 2 tys. zł za mieszkanie, po czym znowu stanie się 
dłużnikiem,  tym  razem  Wspólnoty.  Po  jakimś  czasie  Wspólnota  wystąpi 
o eksmisję tej osoby. I znowu temat wróci do Gminy, bo osoba będzie się 
upominała o mieszkanie socjalne a Gmina tych mieszkań nie ma. 
Zdaniem  radnego  racjonalniejsze  jest  i  takie  było  stanowisko  członków 
Komisji – jak najwięcej zyskać przy sprzedaży tych lokali. Ciągle obowiązuje 
ustawa o możliwości wykupu za 10%
Przypomniał,  że  Burmistrz  poruszył  kwestię,  że  wcześniej  w jakiś  sposób 
było  to  ludziom  obiecane.  Radny  zauważył,  że  to  nie  Rada  Miejska 
obiecywała  kolejnym  chętnym  możliwość  zakupu.  Nie  wiadomo  jak  się 
odbywały  te  rozmowy,  ale  dzisiaj  to  Rada  podejmuje  ostateczną  decyzję 
a radni do niczego się nie zobowiązywali. 

Radny M. Koniarczyk przypomniał,  że dyskusja na ten temat była długa. 
Dyr. SZUK przedstawił radnym bardzo szczegółowo wszystkie dane, przede 
wszystkim informacje dotyczące zaległości. Było ich dużo i prawdopodobnie 
będą  narastać.  Trwają  prace  w  Sejmie  nad  nową  ustawą  w  tej  sprawie. 
Poprzednią intencją radnych było zachęcenie ludzi do wykupu, ale tych ludzi, 
którzy są  zadłużeni.  Niestety efekt  był  wręcz odwrotny. Wykupu dokonali 
przeważnie mieszkańcy, którzy tych zaległości nie mieli. Jest to temat trudny, 
ale  czasami  warto  wycofać  się  z  podjętych  decyzji,  nie  wiadomo  czyich 
deklaracji. Czas pokaże czy radni zrobili dobry krok.

Burmistrz  A. Jarzyński powiedział,  że też  jest  za  tym żeby nie  udzielać 
takiej premii w postaci tych 2%. Jest przeciwny pozbywaniu się środków z 
budżetu  Gminy  a  tak  to  wygląda,  gdy  podpisuje  akty  notarialne 
sprzedawanych mieszkań za 1.800 zł czy 2.500 zł a zna ceny wolnorynkowe 
mieszkań.  Zwrócił  się  o  dobre  zrozumienie  jego poprzedniej  wypowiedzi, 
która była w kontekście dyskusji przedstawionego projektu uchwały. Nie był 
adwersarzem jednej czy drugiej strony. 

Poprzednia  uchwała  dawała  możliwość  wykupu  mieszkań  ludziom 
zadłużonym stwierdził radny J. Depo. Taka była intencja Rady. Ten czas od 
listopada  2011  r.  do  września  2012  r.  ci,  co  chcieli  wykorzystać  to 
wykorzystali,  składając  deklaracje  i  wykupując  mieszkania.  Natomiast 
pozostała część mieszkańców nie przejawia zainteresowania stwierdził Dyr. 
SZUK na posiedzeniu komisji. Można się tylko obawiać pewnych kombinacji 
z mieszkaniami. Wielkich pieniędzy z tytułu sprzedaży mieszkań Gmina nie 
uzyskała. Nie będzie to krzywdzące dla ludzi, którzy nie wykorzystali tego 
momentu z tej racji. Lista była wywieszona po to żeby ludziom oznajmić, że 
mają prawo wykupu. Skoro nie skorzystali z możliwości to radni nie robią im 
żadnej  krzywdy.  Deklaracji  nie  złożyli,  nie  wykupili  i  radni  wracają  do 
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punktu wyjścia.  Można wykupić za 10% wartości,  to  nie  jest  duża kwota 
raczej symboliczna. 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 0 głosów, przeciwnych - 12 głosów.

Ad.9f.
Naczel.  K.  Piotrowski przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  terminu, 
częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie gminy Szydłowiec 
wraz z uzasadnieniem.

„Zgodnie z art. 6  l ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 
czystości  i  porządku  w  gminach  (tekst  jednolity  Dz.U.2012.391  )  Rada 
Miejska zobowiązana jest określić w drodze uchwały stanowiącej akt prawa 
miejscowego  terminy,  częstotliwość  i  tryb uiszczania  opłaty  za 
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi.  Akt  ten  ustala  terminy 
i częstotliwość wpłat oraz dostępne metody wnoszenia opłaty. 

W  celu  zmniejszenia  ilości  wpłat  ustalono  kwartalną  częstotliwość 
wnoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Terminy wpłat 
nie kolidują z wpłatami podatku od nieruchomości. Uchwałę przekazano do 
konsultacji  społecznych  w  celu  poznania  opinii  i  wniosków  organizacji 
pozarządowych.  W  wyznaczonym  terminie  konsultacji  w/w  uchwały  (od 
21.06.12 r. do 05.07.12 r.) artykuł był wyświetlany ponad 400 razy jednakże 
nie zgłoszono do niego żadnych uwag. 

Stawki  opłaty oraz sposób jej  naliczania  zostaną  podane w uchwale 
w sprawie  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi.  Natomiast 
wzór  deklaracji,  na  podstawie  którego  opłata  będzie  naliczana,  zostanie 
podany w uchwale w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  zebranymi  na  terenie 
nieruchomości.”

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie
Komisja Budżetu- zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie
Komisja Edukacji – zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z powyższym projektem uchwały 
Komisja Statutowa – zapoznała się z powyższym projekt uchwały.

Radny M. Plewa zauważył, że opłaty będą uiszczane kwartalnie, ale okresy 
między wpłatami są podzielone raz na dwa miesiące raz na cztery miesiące. 
Zapytał,  czy  to  pozwoli  zachować  płynność  finansową,  jeśli  chodzi 
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zobowiązania  Gminy  wobec  przewoźników,  czy  Wydz.  Gospodarki 
Komunalnej sobie poradzi? 

Odpowiedzi  udzielił  K.  Piotrowski  –  tak  jak  radny  zauważył  –  pierwsza 
wpłata będzie 15 lutego, czyli  mieszkaniec z dołu zapłaci za styczeń i pół 
lutego, a częściowo z góry, bo już za pół lutego i marzec zapłaci wcześniej. 
Gmina  będzie  musiała  zapłacić  przewoźnikowi  w styczniu.  Stąd się  wziął 
pierwszy termin 15 lutego, żeby Gmina nie musiała brać kredytu tylko żeby 
miała środki z pierwszych wpłat. Podobnie będzie pod koniec roku.

Radny W.  Cieloch zapytał,  dlaczego  te  terminy  nie  są  wraz  z  terminem 
podatków? Jego zdaniem to jest utrudnienie dla ludzi.

Naczel. K. Piotrowski – można było ustalić odpłatność, co miesiąc, ale żeby 
ułatwić  mieszkańcowi  proponuje  się  4  razy  w roku,  czyli  co kwartał.  Jest 
również taka sprawa,  że nie  każdego stać  żeby w ciągu jednego miesiąca 
zapłacić  za  śmieci,  odpady  i  za  podatek.  To  jest  tylko  propozycja.  Radni 
mogą to zmienić. Można wnieść opłatę 1 stycznia za cały rok, bo przepisy na 
to pozwalają.

Zapytanie  od  jednego  z  sołtysów-  czy  cena  będzie  ustalona  od  ilości 
mieszkańców zamieszkujących pod danym adresem, czy to będzie jedna dla 
wszystkich? Stwierdził, że stawka od ilości mieszkańców spod danego adresu 
jest  najbardziej  sprawiedliwa,  gdyż  rodzina  6  osobowa  więcej  produkuje 
śmieci niż osoba samotna. 

Naczel.  K.  Piotrowski odpowiedział,  że  ustawa  na  temat  której  będzie 
dyskusja w późniejszym czasie dopuszcza: 
- od mieszkańca, czyli stawka x ilość mieszkańców, 
- od ilości zużytej wody, czyli ile wody zużył x stawka, 
- od posesji, /od gospodarstwa domowego/
- lub od m2 powierzchni.
Zaapelował  do  sołtysów,  aby  pytali  ludzi  i  przekazywali  propozycje.  Na 
pewno będzie taka propozycja na stronie internetowej na BIP, Wydział będzie 
oczekiwał na sygnały.
Druga sprawa to ustawa i  ten system wejdzie  w lipcu w przyszłego roku. 
Gmina chce mieszkańców,  społeczeństwo przygotować do tego,  bo to jest 
rewolucja. 
Zaapelował  do  radnych  i  sołtysów,  aby  rozmawiając  z  mieszkańcami 
przekazywali te informacje. 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 10 głosów, wstrzymujących się - 2 głosy.
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Ad.9g.
Naczel. K. Piotrowski przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat 
za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele nie związane z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg uzasadnienie.

„Obowiązujące stawki opłat za zajęcie pasa drogowego i umieszczenie 
urządzenia  w  pasie  drogowym  była  nie  zmieniana  od  2005  r.  co 
spowodowało,  że  ustalone  wcześniejszą  uchwałą  stawki  opłat  stały  się 
nieadekwatne i niewymierne do ponoszonych kosztów przez zarządcę drogi 
na  utrzymanie  infrastruktury  drogowej.  Należy  wspomnieć,  że  kwoty  za 
umieszczenie urządzenia lub zajęcie pasa drogowego często nie pokrywają 
kosztów dostarczenia decyzji  wnioskodawcy. Zgodnie z ustawą o drogach 
publicznych  środki  pochodzące  z  opłat,  za  zajęcie  pasa  drogowego  czy 
umieszczenie  w nim urządzenia nie związanego z funkcjonowaniem drogi 
zarządca  drogi  powinien  przeznaczyć  na  rozbudowę  i  przebudowę 
infrastruktury drogowej.  Opłata  za umieszczenie  urządzenia  naliczana  jest 
przez cały okres kiedy urządzenie jest umieszczone w pasie drogowym wg 
stawek ustalonych w dniu wydania decyzji to oznacza, że za 20 lub 30 lat 
opłata będzie taka sama jak w dniu wydania decyzji czyli relatywnie będzie 
spadać o wysokość inflacji. Uchwała będzie dostosowana do obowiązujących 
przepisów jakie zostały wprowadzone w ustawie o drogach publicznych. 
Podjęcie tej uchwały jest zasadne i będzie dostosowana do obowiązującego 
prawa.”

Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury  –  przewod.  Komisji  poinformował,  że  Komisja 
wnioskuje  o zmianę  w §  4  ust.  2  „Za każdy dzień  umieszczenia  reklamy 
w pasie  drogowym  drogi  gminnej  ustala  się  stawkę  opłaty  za  1  m² 
powierzchni reklamy w wysokości - z 5 zł na 4 zł.”

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek Komisji Infrastruktury.
głosowanie: za- 9 głosów, przeciwnych – 3 głosy.

Komisja Budżetu- nie pracowała nad projektem uchwały 
Komisja Edukacji – zapoznała się z powyższym projektem uchwały 
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z powyższym projektem uchwały 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały wraz z poprawką.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/
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Ad.9h.
Projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej na lata 2012-2022 - przedstawiła skarbnik I. Czarnota.
Objaśnienia
do  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej na lata 2012 – 2022 

Wprowadza  się  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 
Szydłowiec na lata 2012-2022 polegające na:
- aktualizacji prognozowanych dochodów i przychodów oraz planowanych 
wydatków w roku 2012,

Aktualizując  WPF  na  lata  2012-2022  wprowadzono  następujące 
zmiany:

ROK 2012
1) zwiększono dochody ogółem o kwotę 255.117 zł 
2) zwiększono wydatki ogółem o kwotę 254.408 zł 
3) zmniejszono przychody ogółem o kwotę 709 zł
4) zmniejszono prognozowaną kwotę długu o 709 zł

ROK 2013
1) zwiększono dochody ogółem o kwotę 217.271 zł
2) zwiększono wydatki ogółem o kwotę 217.271 zł

W latach 2012-2022 zweryfikowano kwotę długu o 709 zł – niższa emisja 
obligacji w 2012 r. 

Opinie komisji:
Komisja Budżetu- zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie
Komisja Infrastruktury - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z powyższym projektem uchwały 
Komisja Statutowa – zapoznała się z powyższym projekt uchwały.

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.9i.
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  w  uchwale  budżetowej  na  rok  2012 
przedstawiła skarbnik Iwona Czarnota.
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Opinie komisji:
Komisja Budżetu- zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie
Komisja Infrastruktury - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie
Komisja Edukacji – zapoznała się z powyższym projekt uchwały 
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z powyższym projektem uchwały 
Komisja Statutowa – zapoznała się z powyższym projekt uchwały.

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.9j.
Sekretarz Dorota Kubiś przedstawiła autopoprawkę do Statutu jednostki 
dotyczy to § 9 ust. 2 pkt 1 który otrzyma brzmienie: 
„Do podstawowych uprawnień i obowiązków Dyrektora należy:

1) opracowywanie  wewnętrznej  organizacji  pracy  Zespołu, 
a w szczególności  określanie  obowiązków,  uprawnień 
i odpowiedzialności  pracowników  zatrudnionych  na  poszczególnych 
stanowiskach,

oraz § 10 który otrzyma brzmienie: 
„Strukturę  organizacyjną  Zespołu  oraz  zakres  zadań  poszczególnych 
stanowisk  pracy  w  Zespole  określa  regulamin  organizacyjny  opracowany 
przez Dyrektora i zatwierdzony przez Burmistrza Szydłowca.”

następnie  odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały 
Nr 106/XIX/96  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu  z  dnia  28  maja  1996  r. 
w sprawie powołania jednostki budżetowej gminy pod nazwą „Administracja 
Oświaty” w Szydłowcu a następnie odczytała projekt uchwały i uzasadnienie.

„Zgodnie z art. 5 ust. 9 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie 
oświaty (Dz.U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 ze zmianami) organ prowadzący 
szkoły może tworzyć jednostki obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół. 
W tym celu uchwałą Nr 106/XIX/96 z dnia 28 maja 1996 r. Rada Miejska 
w Szydłowcu powołała jednostkę budżetową gminy Administracja Oświaty.

Przedłożona  uchwała  zmienia  nazwę  jednostki  na  Zespół  Edukacji 
i Finansów  Oświaty  w  Szydłowcu  oraz  rozszerza  zakres  jej  działania 
o zadania, które realizowane były do tej pory przez Wydział Edukacji Urzędu 
Miejskiego. 

Utworzona w ten sposób jednostka będzie koordynować całość spraw 
związanych  z  oświatą  gminną,  a  tym  samym  pozytywnie  wpłynie  na 
realizację  zadań  w  zakresie  zarówno  obsługi  administracyjnej,  finansowej 
i organizacyjnej szkół i przedszkoli, jak i nadzoru merytorycznego.”

Opinie komisji:
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Komisja Edukacji – zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie 
Komisja Budżetu- zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie
Komisja Infrastruktury -zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z powyższym projektem uchwały 
Komisja Statutowa – zapoznała się z powyższym projekt uchwały.

Radny M. Koniarczyk zapytał czy ta uchwała powoduje skutki finansowe?
Czy  obecni  pracownicy  Wydz.  Edukacji  w  wyniku  tego  przekształcenia 
dostaną odprawy, czy będą zwolnieni?

Sekretarz  D. Kubiś wyjaśniła,  że  to  nie jest  przekształcenie  tylko to  jest 
zwiększenie zadań jednostki. W związku z tym nie będzie żadnych skutków 
finansowych. Pracownicy, którzy pracują obecnie w Wydziale Edukacji będą 
przeniesieni  do  jednostki  budżetowej,  nie  będą  zwolnieni  i  nie  otrzymają 
żadnych odpraw.

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały wraz z autopoprawką.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.9k.
Sekretarz  Dorota  Kubiś  przedstawiła  proj.  uchwały  w  sprawie 
zatwierdzenia do realizacji projektu pt. Indywidualizacja procesu nauczania 
uczniów  klas  I-III  w  gminie  Szydłowiec,  nr  POKL.09.01.02-14-082/12 
współfinansowanego  przez  Unię  Europejską  w  ramach  Europejskiego 
Funduszu  Społecznego  z  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  oraz 
uzasadnienie.

”Złożony przez Gminę Szydłowiec wniosek o dofinansowanie projektu 
pt.  nr POKL.09.01.02-14-082/12  pt.  Indywidualizacja  procesu  nauczania  
uczniów  klas  I-III  w  Gminie  Szydłowiec,  współfinansowanego  przez  Unię 
Europejską  w ramach  Europejskiego  Funduszu  Społecznego  z Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, został rozpatrzony pozytywnie na etapie oceny 
merytorycznej.  W  związku  z  powyższym  został  on  zakwalifikowany  do 
dofinansowania. Obecnie jest składana dokumentacja do podpisania umowy 
z Mazowiecką  Jednostką  Wdrażania  Projektów  Unijnych  w  Warszawie 
i jednym  z  wymaganych  załączników  jest  ww.  uchwała  zatwierdzająca 
projekt współfinansowany z EFS.”

Opinie komisji:
Komisja Edukacji –powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 
Komisja Budżetu- zapoznała się z powyższym projektem uchwały 
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z powyższym projektem uchwały 
Komisja Statutowa – zapoznała się z powyższym projekt uchwały.
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Komisja Infrastruktury –nie pracowała nad projektem uchwały.

Radny  M.  Koniarczyk  zapytał,  czy  to  znaczy  że  wszystkie  placówki 
oświatowe z oddziałami I-III będą uczestniczyć w tym projekcie?

Sekretarz D. Kubiś odpowiedziała, że w tym projekcie uczestniczy 5 szkół 
wszystkie z oddziałami 1-III. Tym projektem będzie objętych 242 uczniów. 
PSP nr 1 z oddziałami integracyjnymi w Szydłowcu
PSP w Majdowie
PSP w Wysokiej
PSP w Sadku
PSP nr 2 w Zespole Szkół w Szydłowcu

Jeśli 300 tys. zł wynosi projekt to jaki jest koszt obciążenia budżetu Gminy 
w tym zadaniu zapytał radny W. Winiarski

Skarbnik I. Czarnota odpowiedziała, że to jest projekt współfinansowany ze 
środków UE i z budżetu państwa tj.  85 % UE, 15 % budżet  państwa bez 
środków  własnych  Gminy.  Gmina  jako  wkład  własny  daje  wynajem 
pomieszczeń ewentualnie sale do prowadzenia zajęć pozalekcyjnych.

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały wraz z autopoprawką.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.9l.
Przewod.  Komisji  Rewizyjnej  Paweł  Bloch  odczytał  stanowisko Komisji 
a następnie proj. uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Pana 
Ryszarda Wójtowicza na Dyrektora SZUK w Szydłowcu

”Po  zapoznaniu  się  ze  skargą  Pana  Ryszarda  Wójtowicza  na  Dyrektora 
SZUK nadesłaną przy piśmie Wojewody Mazowieckiego z dnia 11 lipca 2012 roku 
znak: WK-III.1411.140.2012, oraz stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w tej sprawie, 
skargę uznaje się za niezasadną.

Uzasadnienie 
W dniu 17 lipca 2012r. do Urzędu Miejskiego w Szydłowcu wpłynęło pismo 

Wojewody Mazowieckiego z dnia 11 lipca 2012 roku znak: WK-III.1411.140.2012 
w sprawie skargi Pana Ryszarda Wójtowicza na Dyrektora SZUK. Skarga została 
skierowana do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną.
Komisja  Rewizyjna  stwierdziła,  że  skarga  złożona  przez  Pana  Ryszarda 
Wójtowicza zawiera następujące zarzuty:
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Zarzut opieszałości ZBG ABK w Szydłowcu /obecnie Samorządowy Zakład Usług 
Komunalnych w Szydłowcu /w rozpatrzeniu sprawy skarżącego o dofinansowanie 
wymiany stolarki okiennej od dnia 14 listopada2008r. do dnia 18 maja 2012r. 
Zdaniem skarżącego nie otrzymał on żadnej odpowiedzi na złożone w powyższej 
sprawie podanie poza pismem SZUK z dnia 18 maja 2012r. 

Komisja  Rewizyjna rozpatrując  te  zarzuty przyjęła  wyjaśnienia  od  obecnego 
Dyrektora  SZUK  oraz zapoznała  się z dokumentami związanymi z powyższymi 
zarzutami. 
W  oparciu  o  wyjaśnienia  i  przedstawione  dokumenty  Komisja  stwierdziła,  co 
następuje:
Zarzut  opieszałości  Dyrektora  SZUK  w  Szydłowcu  w  załatwieniu  sprawy 
skarżącego nie potwierdził się.
Z przedstawionych Komisji Rewizyjnej dokumentów wynika, że na skutek podania 
skarżącego o dofinansowanie wymiany stolarki okiennej już w dniu 27.11.2008r. na 
miejsce zamieszkania skarżącego udała się Komisja składająca się z pracowników 
ZBG ABK w celu stwierdzenia stanu stolarki okiennej wymiana której miała zostać 
dofinansowana.
Jak  wynika  ze  sporządzonej  notatki  służbowej  ,,Komisja  nie  mogła  dokonać 
przeglądu  okien  ponieważ  lokal  nie  został  udostępniony  mimo  umówienia 
z lokatorem terminu przeglądu”
Podobną notatkę spisał w dniu 10.12. 2008r. pracownik Zakładu.
W dniu 23.12.2008r. Pan Ryszard Wójtowicz odebrał pismo ZBG ABK w którym 
został  poinformowany  przez  osobę  pełniącą  obowiązki  Kierownika  Zakładu 
o przyczynach  odmownego  załatwienia  sprawy  i  wskazaniu  potrzeby  ustalenia 
terminu przeglądu stolarki okiennej.
Dodatkowo  w  dniu  14  listopada  2008  r.  składając  podanie  o  dofinansowanie 
wymiany  stolarki  okiennej  skarżący  został  poinformowany  o  zasadach 
dofinansowania.
Dofinansowanie 50% kosztów wymiany stolarki okiennej mogło nastąpić dopiero 
po uzyskaniu zgody Zakładu na wymianę.
Zgoda  na  wymianę  stolarki  okiennej  mogła  być  udzielona  jeżeli  pracownicy 
Zakładu stwierdzili, że stan stolarki okiennej wskazuje na konieczność jej wymiany.
Pomimo braku zgody na wymianę stolarki okiennej skarżący dokonał jej wymiany 
w styczniu 2009r. i przedstawił Zakładowi kserokopię faktury VAT.
Wymiana stolarki okiennej została w całości sfinansowana przez skarżącego.
W dniu 20.09.2010 r. skarżący wykupił na własność zajmowany lokal mieszkalny 
z 90% bonifikatą. 
Pismem  z  dnia  18.05.2012  r.  SZUK  poinformował  Pana  R.  Wójtowicza,  że 
dofinansowanie do wymiany stolarki okiennej mu nie przysługuje ze względu na 
brak zgody na jej wymianę oraz ze względu na wykupienie od Gminy Szydłowiec 
lokalu z bonifikatą zastosowanie której zniosło wszelkie roszczenia wobec Gminy 
Szydłowiec wynikające z najmu lokalu będącego przedmiotem sprzedaży.
Jak wynika z przedstawionego stanu faktycznego Kierownik ZBG ABK / Dyrektor 
SZUK nie  byli  opieszali  w wykonywaniu  swoich  obowiązków w szczególności 
w terminowym załatwieniu sprawy skarżącego.
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Ponadto  z  dokonanych  ustaleń  wynika,  że  sam  skarżący  przyczynił  się  do 
negatywnego załatwienia sprawy dofinansowania wymiany stolarki okiennej, gdyż 
uniemożliwił dokonanie przeglądu stolarki okiennej i wymienił ją bez wymaganej 
zgody ZBG ABK  uzależnionej od stwierdzonego jej stanu technicznego.
Biorąc powyższe pod uwagę skargę należało uznać za niezasadną.”

Dyr. SZUK T. Świercz zgłosił zastrzeżenie, co do formy, w jakiej sprawie 
jest ta uchwała. Zaproponował, aby w przyszłości pisać – rozpatrzenie skargi 
p. R.  Wójtowicza  bez  określenia,  na  kogo.  Miał  z  tego  powodu 
nieprzyjemności, choć to nie dotyczyło imiennie obecnego dyrektora. 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.9m.
Przewod.  Komisji  Rewizyjnej  Paweł  Bloch  odczytał  stanowisko Komisji 
a następnie proj. uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę 

„Po zapoznaniu się ze skargą Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Jachowskiego 14 
w Szydłowcu  z  dnia  22.08.2012r.  skierowaną  do  Wojewódzkiego  Sądu 
Administracyjnego na uchwałę Rady Miejskiej w Szydłowcu Nr 101/XVI/12 z dnia 
26  marca  2012r.  w sprawie  rozpatrzenia  skargi  Wspólnoty  Mieszkaniowej  przy 
ul. Jachowskiego 14 oraz stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w tej sprawie wnosimy 
o: odrzucenie skargi a w razie nieuwzględnienia tego wniosku o jej oddalenie.

§ 2.
UZASADNIENIE

Wniosek o odrzucenie skargi uzasadnia brak formalny w postaci nieprawidłowej 
reprezentacji  skarżącej.  Zgodnie  z  art.  21  ust.  2  ustawy o  własności  lokali  gdy 
zarząd jest kilkuosobowy, oświadczenia woli za wspólnotę mieszkaniową składają 
przynajmniej dwaj jego członkowie.
Zarząd  Wspólnoty  Mieszkaniowej  przy  ul.  Jachowskiego  14  w  Szydłowcu  jest 
kilkuosobowy  dlatego  też  podpisanie  skargi  przez  jednego  członka  zarządu 
Wspólnoty jest naruszeniem zasady reprezentacji, o której mowa w art. 21 ust. 2 
ustawy o własności lokali.
Za oddaleniem skargi przemawia nie wykazanie przez skarżącą interesu prawnego 
lub uprawnienia, które uchwała narusza.
Zgodnie z art.  101 ustawy o samorządzie gminnym uprawnionym do wniesienia 
skargi  może  być  jedynie  ten  podmiot  którego  interes  prawny  lub  uprawnienie 
zostały naruszone.
Na stronie skarżącej spoczywa obowiązek wykazania naruszenia interesu prawnego, 
pozostającego w związku z konkretną normą prawną, a który to interes prawny lub 
uprawnienie jest naruszany przez skarżony akt- orzeczenie NSA z dnia 22.02.2012r. 
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I OSK 2143/11.
Zaskarżona uchwała nie narusza interesu prawnego ani uprawnienia skarżącej. 
Skarżąca w swojej skardze wskazuje na różne okoliczności związane z rozliczaniem 
zaliczek na zarząd nieruchomością wspólną przy ul. Jachowskiego 14 w Szydłowcu 
przez  zakład  budżetowy  Gminy  Szydłowiec,  które  poddaje  własnej  negatywnej 
ocenie.
Zaskarżona  uchwała  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu  uznająca  skargę  Wspólnoty 
Mieszkaniowej  przy  ul.  Jachowskiego  14  za  nieuzasadnioną  wobec  Burmistrza 
a częściowo  uzasadnioną  wobec  Kierownictwa  byłego  Zakładu  Budżetowego 
Gminy Administracji Budynków Komunalnych jest oceną zaistniałych faktów przez 
uprawniony wieloosobowy organ Gminy.
Zaskarżona uchwała zawiera uzasadnienie dokonanej oceny częściowej zasadności 
skargi Wspólnoty.
Należy  podkreślić,  że  to  sama  skarżąca  Wspólnota  Mieszkaniowa  wycofała  się 
z zarzutów  stawianych  wobec  Burmistrza  w  piśmie  z  dnia  06.01.2012  r. 
skierowanym  do  Prokuratury  Rejonowej  w  Przysusze  Ośrodek  Zamiejscowy 
w Szydłowcu  a  przesłanym  do  wiadomości  Rady  Miejskiej  za  pośrednictwem 
Przewodniczącej Rady po zawarciu w dniu 07.11.2011 r. z inicjatywy Burmistrza 
porozumienia  z przedstawicielami  Wspólnoty  Mieszkaniowej  co  do  spłaty 
zadłużenia.
Porozumienie to jest realizowane przez Gminę.
Biorąc powyższe pod uwagę wniosek o oddalenie skargi jest uzasadniony.”

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.10.
Radny  W.  Cieloch  – ponowił  interpelację  w  sprawie  zjazdu  z  drogi 
powiatowej na drogę do Świniowa. Przypomniał,  że już kilkakrotnie prosił 
o jej poprawienie. Niestety do chwili obecnej nie jest nic zrobione.
- w zeszłym roku fundusz sołecki w Zastroniu wynosił ok. 8 tys. zł i za tą 

kwotę wykonano utwardzenie drogi na odcinku ok. 100 mb. W bieżącym 
roku za taką samą kwotę funduszu wykonano tylko 60 mb drogi. Radny 
zapytał, dlaczego tak się stało.

- woda przy „Trakcie Królewskim” – było już kilka terminów wykonania, 
zapytał kiedy będzie to wykonane.

- w budżecie jest niewielka kwota przeznaczona na remont dróg na osiedlu 
„Nad zalewem”. Zapytał czy w tym roku będzie coś zaczęte.

Radny T. Poziomkowski zapytał, jaki jest stan zaawansowania dokumentacji 
technicznej  dotyczącej  budowy  budynku  socjalnego  przy  ul. Piaskowej 
w Szydłowcu.

30



Radny W. Winiarski  zapytał, czy były już przeprowadzane remonty dróg 
gminnych, bo on tego nie zauważył. 
-  plan  zagospodarowania  przestrzennego  na  terenie  „Trójmiasta”  Rada 
Miejska  4  lata  temu  podejmowała  uchwałę  w  tej  sprawie.  Zapytał,  kiedy 
nastąpi ostatecznie podjęcie uchwały o zatwierdzeniu tego projektu.

Radny T. Rut przypomniał, że w miesiącu styczniu zgłaszał sprawę lamp na 
Sadku Małym. Gdy zgłaszał tą sprawę w ubiegłym roku to się okazało, że nie 
było pieniędzy a później skończyły się warunki budowy. Radny obawia się, 
że w tym roku pomimo braku środków znowu skończą się warunki budowy 
i na następny rok sołectwo zostanie bez lamp. 
- poinformował,  że  dyrektor  szkoły  zwróciła  się  do  niego  i  do  sołtysa 

o pomoc przy wykoszeniu trawy przy budynku szkolnym. Radny zwrócił 
się z prośbą o oddelegowanie jednej lub 2 osób w celu pokoszenia terenu 
przy szkole podstawowej w Sadku.

Radna  B.  Grzyb  zapytała  czy  w  tym  roku  budowa  drogi  przez  wieś 
Zdziechów Działy będzie rozpoczęta?
- są bardzo małe środki z FOGR 45 tys. zł, jaki odcinek będzie zrobiony, czy 
na przyszły rok trzeba ponownie składać do FOGR o dofinansowanie dalszej 
części tej drogi, z której strony to będzie robione.

Radny M. Plewa  przy ul. Kolejowej powstały i zostały odebrane budynki 
Inkubator  Przedsiębiorczości  i  Centrum  Informacji  Biznesowej.  W  jaki 
sposób i  kiedy będą te budynki zagospodarowane.  W chwili  obecnej  stoją 
puste i mieszkańcy nie widzą żeby tam się coś działo.
- czy UM lub burmistrz wiedzą coś na temat budowy obwodnicy Szydlowca. 
Ostatnio wskazywane były działki, na jakim obszarze będą przejmowane pod 
Dyrekcję. Ludzie chcą się dowiedzieć coś więcej na ten temat.

Radny M. Koniarczyk zapytał:
1. na jakim etapie znajdują się prace dotyczące przygotowań do przetargu na 

dostawę energii.  Dotyczy to  UM i  instytucji.  Jak  to  wygląda  na dzień 
dzisiejszy?

2. w związku z uchwałami Rady Miejskiej Nr 172 i Nr 173 z 2009 roku, 
które  nadal  obowiązują  a  dotyczyły  one  uchwalenia  regulaminu 
określającego  wysokość  dodatków i  innych składników wynagrodzenia 
nauczycieli  oraz  szczegółowych  warunków  ich  przyznania,  a  także 
wysokość,  szczegółowe  zasady  przyznawania  i  wypłacania 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli zatrudnionych 
w placówkach oświatowych prowadzonych przez gminę Szydłowiec oraz 
regulaminu  określającego  kryteria  i  tryb  przyznawania  nagród  dla 
nauczycieli  za ich osiągnięcia dydaktyczne, wychowawcze i opiekuńcze 
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ze środków w budżecie organu prowadzącego szkoły i przedszkola radny 
zwrócił się o przystąpienie do prac związanych z modyfikacją ww. uchwał 
na poszczególnych komisjach Rady Miejskiej.

3. w miesiącu lipcu i  sierpniu br.  odbyły się  dwa przetargi  na  dzierżawę 
terenu  przy  zalewie  na  okres  3  lat.  Nieruchomość  ta  miała  być 
przeznaczona  pod  gastronomię  i  rekreację.  Radny  zapytał  jak  sprawa 
wygląda na dzień dzisiejszy, bo zakończył się okres letni a szydłowiecki 
zalew straszy. 

4. zwrócił się o wykaz kwalifikacji, jakie posiadają trenerzy odpowiedzialni 
za  proces  treningowy we wszystkich  sekcjach  lub  klubach sportowych 
w gm. Szydłowiec. 

5. zgłosił potrzebę modernizacji lub cząstkowej naprawy chodnika wraz ze 
schodkami  przy ul.  Zakościelnej  9 -  jest  to  przejście,  droga młodzieży 
i nauczycieli do PG nr 2. Zaznaczył, że widział to wczoraj i jest to teren 
z dziurami,  grozi  urazami  i  odszkodowaniami  ze  strony  Gminy. 
Wykonanie tego jest pilną potrzebą.

6. radny  poinformował,  że  zaniepokoiły  go  sygnały  dotyczące  sportu 
szkolnego, jego organizacji i jego finansów. Zwrócił się o zorganizowanie 
debaty  w  tej  kwestii.  Stwierdził,  iż  jest  wiele  spraw  do  wyjaśnienia 
w nowym  rozpoczynającym  się  roku  kalendarzowym  dla  sportowców. 
Zwrócił  się  do  Burmistrza  o  udział  w  takim  spotkaniu.  Stwierdził,  iż 
udział  powinni  wziąć  kier.  SCKiS,  członkowie  UKS-ów  i dyrektorzy 
szkół.  Jest  temat  związany  z  realizacją  podstawy  programowej,  która 
w jakimś  stopniu  koliduje  ze  sportem  szkolnym.  Trzeba  poszukać 
kompromisów i dobrych rozwiązań.

Przewod. obrad A. Łyczek w nawiązaniu do pytania radnego W. Cielocha 
„czy  nad  zalewem  będzie  coś  robione”  przewod.  poinformował,  że  po 
deszczach przy wjeździe na ulicę Parkową stoi woda. Zapytał, czy nie byłoby 
możliwe jeszcze w tym roku zakopanie paru dren, które z ulicy Spacerowej 
i Parkowej odprowadziłby stojącą tam wodę. 
- ratusz, faktycznie jest pięknie wyremontowany tylko nie podobają mu się te 
potężne zabezpieczenia na balkonie w kolorze czarnym. Wyobrażał sobie, że 
one  będą  bardziej  delikatne.  Natomiast,  co  do  koloru  to  uważa,  że 
zabezpieczenie powinno być koloru białego, srebrnego lub jakiegoś innego 
jasnego. Zapytał czy to jest jeszcze możliwe. 

Ad.11.
Odpowiedzi na interpelacje udzielił burmistrz A. Jarzyński 
- co do  funduszu  sołeckiego  –  przedsięwzięcia  finansowane  ze  środków 

funduszu sołeckiego są wykonywane w ramach budżetu gminnego i ich 
przyjmowanie do realizacji a następnie wykonanie odbywa się w oparciu 
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o ogólnie obowiązujące przepisy dotyczące gospodarki finansowej gminy. 
tzn. jest ogłaszany przetarg lub zapytanie. 

- poruszoną przez radnego kwestię dot. długości wykonania drogi wyjaśni 
naczel. K. Piotrowski. 

- woda w Trakcie  Królewskim -  jest  juz po ostatnich rozmowach,  prace 
zostaną juz rozpoczęte. Roboty zlecone będą Spółce Wod-Kan a materiały 
zostaną zakupione przez Gminę. Z wykonaniem w terminie tego zadania 
nie będzie problemu,.

- wykoszenie  trawy  przy  szkole  -  jest  problem  ze  szkołami  wiejskimi 
w przeciwieństwie do szkół miejskich. Skandalem jest żeby nie poradzić 
sobie z wykoszeniem wokół własnego obiektu.  Zwrócił  się  do radnego 
T. Ruta informując go, aby Dyrektor nie zrzucała odpowiedzialności na 
radnego czy sołtysa, lecz sama powinna się tym zajmować, bo jest za to 
odpowiedzialna. Szkoły miejskie radzą sobie we własnym zakresie. 

- -radnemu M. Plewie – w obiektach tych odbywają się już spotkania, .m.in. 
wczoraj w budynku Centrum Obsługi Inwestora w Szydłowcu odbyło się 
seminarium  poświęcone  problemom  środowiska  kamieniarskiego. 
Organizatorami  spotkania  był  Związek  Pracodawców  Warszawy 
i Mazowsza  we  współpracy  ze  Wspólnotą  Ziemi  Szydłowieckiej. 
W seminarium  uczestniczyli  przedsiębiorcy  z  terenu  powiatu 
szydłowieckiego,  przedstawiciele  cechu  i  izby  rzemiosła,  organizacji 
pozarządowych  oraz  samorządowcy.  Będzie  to  cykl  szkoleń 
zachęcających  szydłowieckich  kamieniarzy  do  wspólnego  udziału 
i reprezentowania  kamieniarzy  w różnych zakresach prac.  Chodzi  o  to, 
żeby w przyszłości utworzyli klaster /wspólnotę kamieniarską/ by mogli 
przystępować np. do przetargu, który będzie organizowany przy robotach 
kamieniarskich w zamku czy innych robotach.

Przy realizacji wniosku unijnego należy wyłonić operatora. Przygotowywana 
jest dokumentacja przetargowa, aby w przetargu można wyłonić firmę, osobę 
prawną, czy fizyczną osobę prawną, która podejmie tzw. trud organizacyjny 
i będzie to prowadzić,  oczywiście na warunkach zgodnych z wymaganiami 
unijnymi i zamówieniami publicznymi. 
Podobna sytuacja będzie z budynkiem „Hotel pod Dębem” Prace idą bardzo 
szybko i  w październiku  mogą  być  zakończone,  choć  termin  oddania  jest 
określony do listopada. I również Gmina będzie zobowiązana do tego ażeby 
w przetargu wyłonić operatora. 
- co do obwodnicy Szydłowca to trudno określić jak jest. O odpowiedź na 

to  pytanie  Burmistrz  odesłał  pytającego  do  kogoś  z  protestujących. 
Stwierdził,  że  zostały  zaprzepaszczone  szanse,  jakie  miało  miasto 
Szydłowiec.

- radnemu  M.  Koniarczykowi  odpowiedział,  że  w  Gminie  nie  ma 
zatrudnionych trenerów, są zatrudnieni animatorzy, czyli ci, co zajmują 
się sportem na boiskach „Orlik”
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-  modernizacja zejścia z ulicy Zakościelnej do PG nr 2 wraz ze schodami 
jest potrzeba. Temat jest zasadny i zostanie podjęty.

- co  do  sportu  szkolnego  –  występuje  sprzeczność  interesów  miedzy 
osobami  prowadzącymi  zajęcia  wychowania  fizycznego,  miedzy 
dyrektorami szkół i jest duży problem natury finansowej. Dyrektorzy nie 
chcą  zwalniać  wychowawców,  nauczycieli  wychowania  fizycznego  na 
zawody  w czasie  zajęć  lekcyjnych,  nauczyciele  oczekują  zapłaty,  jeśli 
zawody odbywają się w sobotę lub w niedzielę i tu jest dysonans. Naczel. 
E.  Walczak  zostanie  zobowiązana  do  zorganizowania  spotkania 
z dyrektorami  jak  również  z  osobami  zajmującymi  się  wychowaniem 
fizycznym w szkołach żeby to w jakiś sposób ukształtować. W pierwszej 
kolejności  takie  spotkania powinny odbyć się  w szkołach,  powinno się 
wypracować jakiś wniosek a później zorganizować spotkanie na poziomie 
samorządu. Poinformował, że wniosek przyjmuje i w najbliższym czasie 
takie spotkanie zostanie zorganizowane.

- przewod.  A.  Łyczkowi  odpowiedział,  że  ulice  Parkową  i  Spacerową 
należy przyjąć do budżetu na 2013r. Wprowadzić, jako zadanie - budowa 
ulic. Wniosek jest zasadny. 

- odnośnie  ratusza  -  są  różne  opinie  np.  negatywne  odnośnie  założenia 
takich  krat,  natomiast  przy  odbiorze  padło  zastrzeżenie,  że  nie  ma 
zabezpieczonego przez okratowanie dołu żeby ktoś nie wyrzucił butelki, 
czy  innego  ciężkiego  narzędzia  itd.  To  są  niestety  wymagania 
konserwatorskie,  ale  też  bezpieczeństwa.  Taki  kolor  został  zapisany 
w dokumentacji i taki jest uzgodniony. Na chwilę obecną miasto nie ma 
nic do powiedzenia. Prace są na ukończeniu. Będzie również wykonana 
przebudowa wejścia do kawiarni.

Z-ca burmistrza K. Ziółkowski uzupełnił odpowiedzi:
- radnemu W. Cielochowi w sprawie zjazdu odpowiedział, że przed chwilą 
rozmawiał telefonicznie z dyr. Ruszczykiem, który podjedzie, zorientuje się, 
co tam trzeba zrobić i da odpowiedź.
-  drogi  na  osiedlu  -  są  w  trakcie  opracowania  projekty  na  drogi. 
Prawdopodobnie  w  listopadzie  powinien  być  projekt  na  wszystkie  drogi 
gruntowe na osiedlu m. innymi ul. Spacerowa, Parkowa, Żeromskiego oraz 
Kochanowskiego. 
-  przewod.  A.  Łyczkowi  odpowiedział,  że  skontaktuje  się  z  biurem 
projektowym,  i  dowie  się,  co  oni  przewidują  w zjazdach  z  tych ulic  tzn. 
w połączeniach  ul.  Partyzantów ze  Spacerową.  Jeżeli  tam są  przewidziane 
przepusty  to  trzeba  by  się  zastanowić  czy  nie  należy  teraz  zrobić  tych 
przepustów.  W  ramach  tego  projektu  będzie  wykonana  kanalizacja 
deszczowa. Bo tamta część osiedla i te drogi nie mają kanalizacji deszczowej. 
Nie  wiadomo  tylko,  czy  nie  będą  kolidowały  przepusty  i kanalizacja 
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deszczowa. Na tą ulicę jest dużo nawożonego tłucznia, ale po ulewach nie ma 
efektu, bo na ulicy są duże spadki.
- radnemu T. Poziomkowskiemu - na wykonanie dokumentacji na budynek 
socjalny w budżecie jest  przeznaczone 20 tys.  zł.  Żeby zmieścić  się w tej 
kwocie można by zakupić proj. typowy, który kosztuje w granicach 12 tys. zł 
+ adaptacja. Należy tylko z kilku projektów wybrać ten jeden z odpowiednim 
układem  mieszkań.  Stwierdził,  że  w  ramach  tego  budżetu  i tej  kwoty 
powinien temat być załatwiony łącznie z zagospodarowaniem.
- radnego W. Winiarskiego odnośnie planu zagospodarowania wsi Majdów, 
Łazy i Ciechostowice, poinformował, że nie wie, kiedy projektanci planują 
wyłożenie planu do publicznego wglądu. Nieraz planuje się 1,5 roczny cykl 
a wychodzi, że w ciągu 3 lat nie można tego uchwalić. 
-  radnej  B.  Grzyb – na  budowę tej  drogi  przetarg jest  już  rozstrzygnięty. 
W celu  zasięgnięcia  szczegółowej  informacji  zaprosił  radną  do  Wydz. 
Infrastruktury  do  naczel.  U.  Grzmil.  Do  wykonania  jest  około  200  mb 
i naczel. poinformuje, który odcinek będzie robiony. To nie jest cała ta droga. 
UM wystąpił do FOGR o 75 tys. zł a dostał 45 tys. zł. Koszt inwestycji będzie 
w  granicach  80-90  tys.  zł.  Zrobiony  zostanie  ten  najgorszy  odcinek 
zniszczony przez tiry, gdy tą drogą wyznaczony był objazd. 
-  radnemu  M.  Plewie  odnośnie  obwodnicy.  To,  co  wiadomo  na  dzień 
dzisiejszy to trwają prace w związane z wyznaczaniem, palikowaniem pasa 
drogowego. Trwają przygotowania i prace biegłych. Zostały wybrane firmy 
do wyceny gruntów, za które należy się odszkodowanie właścicielom. W tej 
chwili szacowane są działki w celu określenia ich wartości.

Burmistrz  A.  Jarzyński -  były  robione  kilkakrotnie  zapytania,  przetargi 
i okazuje się, że nie ma zainteresowania zalewem, a jeśli jest to takie, że ktoś 
chce  za  darmo  lub za  półdarmo.  Stwierdził,  że  trzeba  się  zastanowić  nad 
podjęciem decyzji o sprzedaży zalewu. Zgodnie z planem zagospodarowania 
przestrzennego  mógłby  tam powstać  jakiś  obiekt  użyteczności  publicznej, 
sportowy lub rehabilitacyjny. Niestety gminy nie są w stanie prowadzić takich 
ośrodków i wyzbywają się definitywnie jak przykładowo Chlewiska. 
Sprzedając,  Gmina  będzie  mieć  korzyść  i  spokój  oraz  zagospodarowany 
teren.

Naczel. K. Piotrowski - stwierdził, że remonty dróg były wykonywane, było 
robione asfaltowanie.  W tej chwili  zbilansowano potrzebną ilość kruszywa 
i robione  jest  ogólne  zamówienie  na  kruszywo.  Po  zakupieniu  kruszywa 
nastąpi utwardzanie pozostałych części dróg. 
- radnemu T. Rutowi- w tym roku w budżecie na remonty i na doświetlenie 
było przeznaczone 30 tys. zł. 
Należało  dokończyć  wymianę  oświetlenia  w  ul.  Świętokrzyskiej,  bo 
w ubiegłym  roku  był  zaczęty  temat.  W  tym  roku  z  nowego  budżetu 
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wymienione  zostały  słupy,  odzyskano  z  stamtąd  5  lamp  -  kosztowało  to 
16 tys. zł. 
Zapłacono  za  wykonany  projekt  dobudowy  słupa  z  lampą  przy  parkingu 
ul. Spółdzielcza/ Wschodnia – 1.400 zł. Został postawiony na tym parkingu 
słup - 6.800 zł.
Zapłacono za projekt na dobudowę linii w Sadku, bo warunki dla Sadku były 
w zeszłym roku – koszt 1.400 zł. 
Dowieszono  lampy  na  ul.  Podzamcze  i  w  Woli  Korzeniowej  -  2.100  zł. 
Zdarzyło się,  że  w Zdziechowie  został  zerwany kabel  też  należało  z  tego 
pokryć – 1.200 zł. 
Na dzień dzisiejszy zostało wydane – 28.900 zł. 
Przymierzając  się  do  dowieszenia  linii  w  Sadku  wystosowano  zapytanie 
ofertowe do 3 firm. Z zebranych ofert najtańsza oferta to koszt 8.100 zł. I leży 
ta oferta,  bo zostało – 1.100 zł  na ten rok,  a jeszcze rok się nie skończył 
i różne awarie mogą się zdarzyć. 
Zgłoszeń, co do dowieszeń było i jest dużo. – Zdziechów 3 obwody, w Sadku 
kolejny, w Sadku od Kolejowej, w Zdziechowie/ Chustkach też. 
Trzeba mieć świadomość, że za 30 tys. zł nie zrobi się dowieszenia.
W przyszłym roku koszt w Sadku wyniesie 8.100 zł, jeśli utrzymają się ceny 
na tegorocznym poziomie.

Ad.12.
Informacja  przewodniczącej  Rady  Miejskiej  o  pismach  i  wnioskach 
skierowanych do Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania.

Przewod. obrad poinformował o pismach, które wpłynęły do RM:
- odpis  postanowienia  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego 

w Radomiu ze skargi S. Nojka na uchwałę Nr 87/XIII/11 Rady Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 29 grudnia 2011 r., którą postanowił odrzucić.

- wniosek  Komitetu  Organizacyjnego  o  upamiętnienie  postaci  księdza 
Romana Kotlarza poprzez nazwanie ulicy lub ronda w Szydłowcu jego 
imieniem.

Burmistrz A. Jarzyński poinformował, że w chwili obecnej nie jest możliwa 
zmiana  nazwy  już  istniejącej  ulicy  ze  względu  na  duży  koszt  dla 
społeczeństwa  mieszkającego  przy  takiej  ulicy.  Taki  wniosek  może  być 
rozpatrzony w przyszłości, gdy powstanie nowa ulica lub nowe rondo. Były 
prowadzone rozmowy,  aby łącznie z Powiatem przystąpić do opracowania 
projektu na rondo łączące ulice Hubala, ul. Książek i ul. Podgórze. Wniosek 
ten nie został przyjęty przez samorząd powiatowy w związku z tym projekt 
ten  upadł.  Może  w  przyszłości  będzie  podejmowane  takie  działanie  to 
wówczas znajdzie się gdzieś odpowiednie miejsce na to, aby można nazwać 
rondo lub ulicę im. ks. R. Kotlarza.
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- pismo do przewod. Komisji Edukacji K. Guli w sprawie zorganizowania 
spotkania  przedstawicieli  szydłowieckiej  organizacji  sportowej, 
stowarzyszeń  i  klubów  sportowych.  Tematem  debaty  byłby  stan, 
problemy i kierunki rozwoju sportu w Szydłowcu.

- pismo z Maz.  Urzędu Woj w Warszawie Wydział  Prawny w Radomiu 
o przesłanie  informacji  dot.  powiadomienia  rodziców  dzieci 
uczęszczających do PSP w Wysocku o zamiarze likwidacji tej szkoły.

- pismo grupy mieszkańców Szydłowca o wykonanie nowego chodnika od 
ul. Folwarcznej do cmentarza.

- pismo  z  Krajowego  Biura  Wyborczego  Delegatura  w  Radomiu 
przypominające  o  przystąpieniu  do  podejmowania  uchwał  w  sprawie 
podziału gmin na okręgi wyborcze.

- pismo  Starostwa  Powiatowego  w  Szydłowcu  informujące,  że  Rada 
Powiatu podjęła uchwałę w sprawie udzielenia dotacji na wykonanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków.

Ad.13. 
Wiceprzewod.  RM  L.  Jakubowski zabrał  głos  w  sprawie 
wycieczki/pielgrzymki  do Rzymu,  która odbyła się  na przełomie  czerwca- 
lipca br. i wzięła w niej udział grupa radnych i pracowników samorządowych 
na czele z burmistrzem A. Jarzyńskim. Zaprzeczył plotkom jakoby biorący 
udział w tym wyjeździe pojechali za urzędowe pieniądze. Oświadczył, że jest 
to kłamstwo. Wyjazd nie został sfinansowany przez samorząd szydłowiecki. 
Każdy z uczestników zapłacił  określoną kwotę z własnej  kieszeni i  jest  to 
poświadczone dokumentami, dowodami wpłat. 

Burmistrz  A.  Jarzyński  oświadczył,  że  to  on  wyszedł  z  inicjatywą 
zorganizowania  takiej  pielgrzymki.  Wszyscy  uczestnicy  czują  się 
zaszczyceni,  że mogli  wziąć udział  w pielgrzymce,  której  głównym celem 
było uczestnictwo w uroczystości wręczenia paliusza abp Wacławowi Depo. 
Było to wzniosłe przeżycie duchowe połączone z ogromną radością i dumą. 
Przykro słuchać posądzeń o sfinansowanie wyjazdu ze środków innych niż 
prywatne. Poinformował, że każdy z uczestników był zarejestrowany, wpłacił 
pieniądze do biura pielgrzymkowego i ma na to dowód wpłaty. Gdy będzie 
okazja  to  również  zorganizuje  wyjazd  tym  razem  na  uroczystość tzw. 
„kapelusz kardynalski” wtedy, gdy arcybiskup będzie mógł dostąpić takiego 
zaszczytu.

Ad.14. 
Na tym porządek XIX sesji został wyczerpany.
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Przewod.  obrad zamknął  obrady  wypowiadając  formułę  „Wysoka  Rado, 
zamykam XIX sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu”

Czas trwania sesji od godz. 900 do godz.. 1340

Rada podjęła uchwały od Nr 119 do Nr 129/XIX/12 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak.

 Protokołowała: Przewodniczący obrad:
 Krystyna 

Jachowska- Sadura         Artur Łyczek
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